



Еженедельник новостей МДС

События за 8 – 16 января 2015 года

13 января

Расширяется сотрудничество МДС и «Каликова & Ассошиэйтс»

Представители МДС и юридической фирмы «Каликова & Ассошиэйтс» обсудили возможности развития сотрудничества в рамках МДС. В частности, рассмотрены варианты выпуска совместного информационного бюллетеня для распространения среди членов и партнеров МДС.

14 января

В Бишкеке обсудили инвестиционные преференции

МДС принял участие в работе круглого стола, проведенного Министерством экономики КР и Международной финансовой корпорацией (IFC). Рассмотрены вопросы оптимизации существующего режима стимулирования инвестиционной деятельности в Кыргызстане. Представители органов государственной власти, бизнес-ассоциаций и международных организаций обсудили дальнейшие шаги по оптимизации и реформированию режима стимулирования инвестиций.

Подробная информация на сайте МДС: www.ibc.kg

15 января

Круглый стол по инвестиционным спорам

На круглом столе, организованном Министерством экономики совместно с проектом IFC по улучшению инвестиционного климата в Кыргызской Республике, рассмотрен международный опыт досудебного урегулирования споров между государством и инвесторами, а также предложения государственных органов и МДС по усилению работы в этом направлении. Как сообщили в Министерстве экономики, в настоящее

IBC Weekly News

Events held during January 8 – 16, 2015

January 13

IBC develops cooperation with Kalikova & Associates Law Firm

Representatives of the IBC and Kalikova & Associates Law Firm discussed prospects for cooperation in the IBC framework. The participants considered issuing a joint newsletter for distribution among IBC members and partners.

January 14

IFC helps Kyrgyzstan boost private investment

The IBC participated in a roundtable held by the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic and the International Finance Corporation (IFC), a member of the World Bank Group. The roundtable examined the current investment incentive regime and developed recommendations to improve it, including the creation of new incentives. IFC also presented the results of its research into forming a comprehensive inventory of incentives. The incentives inventory would serve as a key diagnostic tool to pinpoint areas for deeper analysis and potential reform activities.

For more information visit: www.ibc.kg

January 15

Roundtable considers international experience in investment disputes

IBC members took part in a roundtable on investment disputes held by the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic together with the IFC project to improve the investment climate in country. The RT participants considered international experience of pre-trial settlement of disputes between governments and investors, and

<p>время создается межведомственная рабочая группа для рассмотрения спорных вопросов между инвесторами и Кыргызстаном. РГ создается согласно решению Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР, принятому по инициативе МДС.</p>	<p>the suggestions of Kyrgyz state bodies and IBC to strengthen the activity in this area. According to the Economy Ministry, currently an interdepartmental working group to consider disputes between investors and Kyrgyzstan is being formed. The WG is created following the decision of the Business Development and Investment Council under the Government put forward by IBC.</p>
<p>10, 15 января</p> <p>Рассмотрена информация по проверке компании «Фонта»</p> <p>Заместитель исполнительного директора МДС Аскар Сыдыков и юрист МДС Султан Халилов приняли участие в заседаниях комиссии по проведению комплексной проверки фактов, предоставленных госорганами и МДС в связи с проверкой ОсОО «Фирма Фонта» со стороны Счетной палаты КР.</p> <p>10 января рассмотрена информация, предоставленная Счетной палатой КР, Государственным агентством по геологии и минеральным ресурсам при Правительстве КР (Госгеология), а также МДС. Решено запросить дополнительную информацию в Госгеологии и Государственной инспекции по экологической и технической безопасности при Правительстве КР (Госэкотехинспекция) и после этого перейти к комплексной проверке.</p> <p>15 января рассмотрена информация Госэкотехинспекции. РГ решила поручить независимым специалистам в этой области основательнее изучить технические данные.</p> <p>Комиссия создана Министерством экономики КР по поручению Аппарата Президента КР на основании обращения МДС с просьбой о проверке фактов, озвученных Счетной палатой по результатам проверки ОсОО «Фирма Фонта».</p>	<p>January 10 and 15</p> <p>Information on inspection of Fonta considered</p> <p>IBC Deputy Executive Director Askar Sydykov and IBC Lawyer Sultan Khalilov participated in meetings of the commission to conduct a comprehensive examination of the facts provided by the state authorities and IBC related to the inspections of the Fonta Firm LLC by the Audit Chamber of the Kyrgyz Republic.</p> <p>On January, 10 the meeting considered the information provided by the Audit Chamber, the State Agency for Geology and Mineral Resources under the Government of the Kyrgyz Republic (SAGMR) and IBC. It was decided to request additional information from the SAGMR and the State Inspectorate for Ecological and Technical Safety under the Government of the Kyrgyz Republic (SIETS) and then start the examination.</p> <p>On January 15, the WG reviewed information from the SIETS. The WG decided to ask experts in this area to thoroughly study the technical data.</p> <p>The Commission was established by the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic upon the instruction of the Office of the President on the IBC request for verification of the facts announced by the Audit Chamber that were based on the results of their inspection of the Fonta Firm LLC.</p>
<p>Выступления в СМИ</p> <p>Указом Президента КР 2015 год объявлен Годом укрепления национальной экономики. В связи с этим исполнительный директор МДС Актилек Тунгатаров 8 января дал интервью Пятому ТВ каналу, а 13 января - Биринчи радио. 16 января представители МДС приняли участие в круглом столе в ИА «24.kg» на тему: «Кыргызстан в новых экономических условиях: как добиться максимального эффекта и устоять перед вызовами».</p> <p>А.Тунгатаров выразил одобрение бизнес-сообщества в связи с усилением внимания государства к развитию</p>	<p>Publications in the media</p> <p>The Kyrgyz President Almazbek Atambayev declared 2015 to be the Year of Strengthening the National Economy. In this regard, on January 8 IBC Executive Director Aktilek Tungatarov gave an interview to the Fifth TV Channel, and on January 13 – to the Birinchi National Radio. On January 16, IBC representatives participated in a roundtable held by the 24.kg IA (an IBC partner) on the theme: "Kyrgyzstan in the new economic conditions: How to maximize the outcome and resist the challenges."</p> <p>Tungatarov said the business community supports</p>

<p>экономики и подчеркнул проблемы, требующие решения в горнодобывающей отрасли, в привлечении внутренних и внешних инвестиций, подготовке квалифицированных управленческих кадров. Необходимо также урегулировать арбитражные споры и связанные с ними вопросы. Кроме того, бизнесу неясны последствия вступления в Таможенный союз.</p>	<p>the state's increased attention to the development of the economy and stressed the problems to be solved in mining industry, in attracting domestic and foreign investment and in training of qualified managers. It is also necessary to resolve the arbitration disputes and related issues, he said. In addition, consequences of Kyrgyzstan's accession to the Customs Union are unclear to businesses.</p>
<p>События, запланированные на 19 – 23 января</p> <p>19 января</p> <p>Совещание по теневой экономике</p> <p>МДС примет участие в совещании по разработке проекта Программы мероприятий Правительства КР по сокращению теневой экономики на 2015-2017 годы. Мероприятие пройдет в Министерстве экономики КР.</p> <p>20 января</p> <p>Открытие нового офиса IFC</p> <p>МДС примет участие в приеме по случаю открытия нового офиса Международной финансовой корпорации в бизнес-центре «Орион».</p> <p>Обсуждение проекта Стратегии развития АПИ</p> <p>Члены МДС примут участие в обсуждении проекта Стратегии развития Агентства по продвижению инвестиций при Министерстве экономики КР на 2015-2017 годы.</p> <p>Международные организации обсудят борьбу с коррупцией в КР</p> <p>Организация экономического сотрудничества и развития (ОЭСР) совместно с Трансперенси Интернешнл проводит встречу с членами группы ОЭСР по мониторингу исполнения Кыргызской Республикой рекомендаций Стамбульского плана действий по борьбе с коррупцией.</p> <p><i>Подробная информация на сайте МДС: www.abc.kg</i></p> <p>22 января</p> <p>Заседание Правления МДС</p> <p>Правление обсудит итоги деятельности МДС за декабрь 2014 г., а также рассмотрит план работы на следующий</p>	<p>Events planned for January 19 – 23</p> <p>January 19</p> <p>Meeting on shadow economy</p> <p>IBC will take part in a meeting to discuss a draft Government Program on reducing the share of shadow economy for 2015-2017. The event will be held at the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic.</p> <p>January 20</p> <p>New IFC office opening</p> <p>IBC will take part in a reception on the occasion of the opening of the new office of the International Finance Corporation in the Orion business center.</p> <p>Draft IPA Development Strategy to be discussed</p> <p>IBC members will participate in the discussion of a draft Strategy for Development of the Investment Promotion Agency under the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic for 2015-2017.</p> <p>International organizations to discuss fight against corruption in Kyrgyzstan</p> <p>Organization for Economic Cooperation and Development (OECD) in cooperation with Transparency International will hold a meeting with members of the OECD Group to monitor the implementation of the recommendations of the Istanbul Anti-corruption Action Plan by the Kyrgyz Republic.</p> <p><i>For more information please visit: www.abc.kg</i></p> <p>January 22</p> <p>IBC Board Meeting</p> <p>The IBC Board will discuss IBC activity results for December 2014 and will consider the IBC work plan</p>

<p>месяц.</p> <p>23 января</p> <p>Съезд ТПП Кыргызстана</p> <p>МДС примет участие в IX съезде членов Торгово-промышленной палаты КР, который состоится в Кыргызском Академическом театре драмы им. Абдумомунова. Подробная информация на сайте ТПП: http://cci.kg/news/9/2642.</p>	<p>for the next month.</p> <p>January 23</p> <p>CCI Congress</p> <p>IBC will take part in the IX Congress of the members of the Chamber of Industry and Commerce of the Kyrgyz Republic. The event is to be held at the Kyrgyz Academic Drama Theater.</p> <p>For more information please visit: http://cci.kg/news/9/2642</p>
<p><i>Дорогие члены МДС!</i></p> <p><i>Если у Вас есть комментарии по прошедшим событиям или Вы хотите поделиться мнением и информацией по предстоящим мероприятиям, принять в них участие, пожалуйста, звоните или пишите мне.</i></p> <p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Акдилек Тунгатаров,</i> <i>исполнительный директор</i> <i>Международный Деловой Совет</i></p> <p><i>Кыргызская Республика, 720011</i> <i>Бишкек, ул. Абдрахманова, 191</i> <i>Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113-114</i> <i>Тел: + 996 312 623801</i> <i>Факс: + 996 312 623394</i> office@ibc.kg www.ibc.kg</p>	<p><i>Dear IBC members,</i></p> <p><i>If you have any comments or would like to express your opinion and share some information on the upcoming events, please do not hesitate to contact me.</i></p> <p><i>Best regards,</i></p> <p><i>Aktilek Tungatarov,</i> <i>Executive Director</i> <i>International Business Council</i></p> <p><i>Office 113-114, Hyatt Regency Bishkek</i> <i>191, Abdrakhmanov Str., Bishkek</i> <i>Kyrgyz Republic, 720011</i> <i>Tel: + 996 312 623801</i> <i>Fax: + 996 312 623394</i> office@ibc.kg www.ibc.kg</p>